

E-Commerce Sales in Saudi Arabia Exceed 44 Billion Riyals

E-commerce sales in Saudi Arabia achieved an annual growth of 22 percent, with an increase of about 7.89 billion riyals, to reach the level of 44.42 billion riyals in the first quarter of 2024, compared to the same period of 2023, which amounted to 36.53 billion riyals.

The number of transactions carried out reached 263.24 million, reaching an all-time high, according to the statistical bulletin issued by the Saudi Central Bank.

E-commerce sales through "Mada" cards recorded a quarterly growth estimated at 10 percent, with an increase of about 3.89 billion riyals, compared to 40.53 billion riyals in the fourth quarter of 2023. Sales have recorded growth since the beginning of this year by 12.4 percent, with an increase of about 1.79 billion riyals, as they were at the level of 14.43 billion riyals in January.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



مبيعات التجارة الإلكترونية في السعودية تتجاوز 44 مليار ريال

حققت مبيعات التجارة الإلكترونية في السعودية نمواً سنوياً تُقدر نسبته بـ 22 في المئة وزيادة بلغت نحو 7.89 مليار ريال، لتبلغ مستوى 44.42 مليار ريال في الربع الأول 2024، مقارنة بنفس الفترة المماثلة من العام 2023 والتي بلغت 36.53 مليار ريال.

وبلغ عدد العمليات المنفذة 263.24 مليون عملية، لتصل بذلك لأعلى مستوى لها على الإطلاق، وفق ما أظهرته النشرة الإحصائية الصادرة من البنك المركزي السعودي.

وسجلت مبيعات التجارة الإلكترونية عبر بطاقات "مدي" نمواً ربعياً تُقدر نسبته بـ 10 في المئة

وزيادة بلغت نحو 3.89 مليار ريال، مقارنة بمستوى 40.53 مليار ريال في الربع الرابع من العام 2023. وقد سجلت المبيعات نمواً منذ بداية العام الجاري بنسبة 12.4 في المئة وزيادة بلغت نحو 1.79 مليار ريال حيث كانت عند مستوى 14.43 مليار ريال في شهر يناير.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

Kuwait Records a Deficit of 1.6 Billion Dinars in 2023-2024

The Kuwaiti Ministry of Finance revealed that Kuwait recorded an actual fiscal deficit of 1.6 billion dinars (\$ 5.23 billion) in the fiscal year 2023-2024, compared to a surplus of 6.4 billion dinars in the previous fiscal year.

According to the ministry, the total revenues of Kuwait amounted to 23.645 billion dinars in the fiscal year 2023-2024, compared to 28.802 billion in the previous year.

Oil Kuwait revenues totaled 21.528 billion dinars in the fiscal year 2023-2024 compared to 26.713 billion in the previous year. Non-oil revenues amounted to 2.1 billion dinars, up 1.3 percent from the last fiscal year.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



الكويت تسجل عجزاً 1.6 مليار دينار في 2023-2024

كشفت وزارة المالية الكويتية، عن تسجيل الكويت عجزاً مالياً فعلياً 1.6 مليار دينار (5.23 مليار دولار) في السنة المالية 2023-2024، مقارنة مع فائض 6.4 مليار دينار في السنة المالية التي سبقتها.

وبحسب الوزارة بلغ إجمالي إيرادات الكويت 23.645 مليار دينار في السنة المالية 2023-2024 مقابل 28.802 مليار في السنة السابقة.

وبلغ إجمالي إيرادات الكويت النفطية 21.528 مليار دينار في السنة المالية 2023-2024 مقابل 26.713 مليار في السنة السابقة. وبلغت

الإيرادات غير النفطية 2.1 مليار دينار، بارتفاع نسبته 1.3 في المئة عن السنة المالية الماضية.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

The Number of Hungry People in the World Continues To Rise As Global Crises Worsen

The annual UN report, launched in the context of the ministerial meeting of the G20 Global Alliance against Hunger and Poverty Task Force in Brazil, showed that some 733 million people faced hunger last year, equivalent to one in eleven people globally, and one in five in Africa.

The report warns that the world is lagging far behind the achievement of the second Sustainable Development Goal (SDG), Zero Hunger, by 2030, as the world has been set back 15 years, with levels of undernourishment similar to those of 2008-2009.

Today, 733 million people in the world suffer from chronic hunger and 2.3 billion people from food insecurity, according to the UN report.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



عدد الجوع في العالم يواصل ارتفاعه مع تفاقم الأزمات العالمية

أظهر التقرير الأممي السنوي، الذي تم إطلاقه في سياق الاجتماع الوزاري لفريق عمل التحالف العالمي لمكافحة الجوع والفقر التابع لمجموعة العشرين في البرازيل، أن نحو 733 مليون شخص واجهوا الجوع في العام الماضي، أي ما يعادل واحداً من كل أحد عشر شخصاً على مستوى العالم، وواحداً من كل خمسة في أفريقيا.

وحذر التقرير من أن العالم يتخلف بشكل كبير عن تحقيق هدف التنمية المستدامة الثاني؛ أي القضاء على الجوع، بحلول عام 2030، حيث تراجع العالم 15 عاماً إلى الوراء، مع مستويات من نقص التغذية مماثلة لتلك التي كانت في الفترة 2008 - 2009.

ويعاني اليوم 733 مليون شخص في العالم من الجوع المزمن، و2.3 مليار شخص من انعدام الأمن الغذائي، ارتكازاً إلى ما جاء في التقرير الأممي.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

مصر.. التضخم ينخفض بنسبة 8.3 في المئة

كشف رئيس الوزراء المصري الدكتور مصطفى مدبولي، عن انخفاض معدل التضخم العام بنسبة 8.3 في المئة في يونيو 2024 مقارنة بنفس الفترة من العام الماضي.

وخلال اجتماع لمجلس الوزراء المصري، بمقر الحكومة في مدينة العلمين الجديدة، أكد الدكتور مصطفى مدبولي أنّ "من أهم التحسن في المؤشرات الاقتصادية، الاتجاه النزولي لمعدل التضخم، حيث وصل في 27.5 في المئة في يونيو 2024 مقارنة بنحو 35.8 في المئة خلال نفس الشهر من العام الماضي. كما انخفضت معدلات التضخم الأساسي خلال نفس الفترة لتسجل 26.7 في المئة في يونيو 2024 مقارنة بنحو 41 في المئة خلال نفس الشهر من العام الماضي".

وأشار إلى "التحسن الكبير في مستويات الاحتياطي النقدي وارتفاعه لمستوى 46.4 مليار دولار، بما يؤمن احتياجات مصر لفترة تتجاوز بشكل كبير المعايير المتعارف عليها دولياً كمستويات أمانة، وبما يعزز من صلابة الاقتصاد المصري".

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

■ Egypt.. Inflation Falls By 8.3 Percent

Egyptian Prime Minister Dr. Mostafa Madbouly revealed a decrease in the general inflation rate by 8.3 percent in June 2024 compared to the same period last year.

During a meeting of the Egyptian Council of Ministers, at the government headquarters in the new city of El Alamein, Dr. Mostafa Madbouly confirmed that "one of the most important improvements in economic indicators is the downward trend in the inflation rate, reaching 27.5 percent in June 2024 compared to about 35.8 percent during the same month of the past year. Core inflation rates also decreased during the same period to record 26.7 percent in June 2024, compared to about 41 percent during the same month last year."

He pointed out "the significant improvement in cash reserve levels and their rise to the level of \$46.4 billion, which secures Egypt's needs for a period that greatly exceeds internationally accepted standards as safe levels, and thus enhances the solidity of the Egyptian economy."

Source (Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited)



■ Oil Prices Fall Amid Concerns about Demand in China

Oil prices fell on Thursday after concerns about weak demand in China, the world's largest crude importer and expectations of a close Middle East ceasefire erased gains in the previous session after falling U.S. inventories.

Brent crude futures for September delivery fell September 38 cents, or 0.5 percent, to \$81.33 a barrel. U.S. West Texas Intermediate crude futures fell 33 cents, or 0.4 percent, to \$77.26 a barrel.

Oil prices rose on Wednesday after the U.S. Energy Information Administration revealed U.S. crude inventories fell by 3.7 million barrels last week, versus analysts polled by Reuters expected a drop of just 1.6 million barrels.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



■ تراجع أسعار النفط وسط مخاوف إزاء الطلب في الصين

تراجعت أسعار النفط اليوم الخميس بعدما محت المخاوف بشأن ضعف الطلب في الصين أكبر مستورد للخام في العالم والتوقعات بفرب التوصل إلى اتفاق لوقف إطلاق النار في الشرق الأوسط أثر المكاسب التي شهدتها الجلسة السابقة بعد انخفاض المخزونات الأميركية.

وهبطت العقود الأجلة لخام برنت تسليم سبتمبر أيلول 38 سنتاً أو 0.5 في المئة إلى 81.33 دولار للبرميل. كما انخفضت العقود الأجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي 33 سنتاً أو 0.4 في المئة إلى 77.26 دولار للبرميل.

وارتفعت أسعار النفط أمس الأربعاء بعد أن كشفت إدارة معلومات الطاقة الأميركية عن هبوط مخزونات الخام الأميركية 3.7 مليون برميل الأسبوع الماضي، مقابل توقعات محللين استطاعت رويترز آراءهم بهبوط قدره 1.6 مليون برميل فقط.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

■ Morocco Airports to Handle More Than 15 Million

Passengers by the End of June

Moroccan airports set a new record in the first six months of this year, receiving 15,104,579 passengers, an increase of 19 percent, compared to the same period last year.

According to the National Office of Airports, domestic air traffic reached 1,531,191 passengers received during the first half of this year, an improvement of 22 percent, compared to the same period in 2023. International air traffic increased by 19 percent with 13,573,388 passengers, while 111,783 aircraft movements were recorded by the end of June, an increase of 15 percent compared to the same period last year.

Regarding air freight, it recorded an increase of 24 percent to 46,209 tons during the first half of this year.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



■ مطارات المغرب تستقبل أكثر من 15 مليون مسافر مع نهاية يونيو

سجلت المطارات المغربية رقماً قياسياً جديداً خلال الأشهر الستة الأولى من العام الجاري، حيث استقبلت 15.104.579 مسافراً، بزيادة بنسبة 19 في المئة، مقارنة بنفس الفترة من العام الماضي.

وبحسب المكتب الوطني للمطارات فقد بلغت حركة النقل الجوي الداخلية 1.531.191 مسافراً تم استقبالهم خلال النصف الأول من العام الحالي، أي بتحسّن بنسبة 22 في المئة، مقارنة بنفس الفترة من عام 2023. كما سجلت حركة النقل الجوي الدولية زيادة بنسبة

19 في المئة باستقبال 13.573.388 مسافراً، فيما تم تسجيل 111.783 حركة طائرات بنهاية يونيو، أي بزيادة قدرها 15 في المئة مقارنة بنفس الفترة من العام الماضي.

وفيما يتعلق بالشحن الجوي، فقد سجل ارتفاعاً بنسبة 24 في المئة إلى 46.209 أطنان خلال النصف الأول من العام الجاري.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

Japan's Population Declines for the Fifteenth Consecutive Year to a Record High

According to government data, the total population of Japan has declined for the fifteenth consecutive year, falling by more than half a million people as the population continues to age and the number of births declines. Births in Japan reached a record low of 730,000 last year.

The death toll of 1.58 million last year was also a record. The population of Japan stood at 124.9 million as of January 1 January.

Data from the Ministry of Home Affairs showed that an 11 percent increase in the number of foreign residents helped their numbers surpass 3 million for the first time. They now make up nearly 3 percent of the total population and are mostly of working age from 15 to 64 years.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



عدد سكان اليابان يتراجع للعام الخامس عشر على التوالي إلى مستوى قياسي

سجل إجمالي عدد سكان اليابان وفقاً لبيانات حكومية، تراجعاً للعام الخامس عشر على التوالي، حيث انخفض بأكثر من نصف مليون شخص مع استمرار زيادة شيخوخة السكان وانخفاض عدد المواليد. ووصلت الولادات في اليابان إلى مستوى قياسي منخفض بلغ 730 ألفاً العام الماضي.

وكان عدد الوفيات البالغ 1.58 مليون العام الماضي رقماً قياسياً أيضاً. وبلغ عدد سكان اليابان 124.9 مليون نسمة حتى الأول من يناير/كانون الثاني.

وأظهرت البيانات الصادرة عن وزارة الشؤون الداخلية أن الزيادة بنسبة 11 في المئة في عدد المقيمين الأجانب ساعدت أعدادهم على تجاوز 3 ملايين لأول مرة. وهم يشكلون الآن ما يقرب من 3 في المئة من إجمالي السكان ومعظمهم في سن العمل من 15 إلى 64 عاماً.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

France Needs to Reduce Public Spending

BNP Paribas, France's largest bank, has warned that the government will have to curb public spending whoever becomes prime minister amid political turmoil after early parliamentary elections.

The election, called by President Emmanuel Macron, resulted in a parliament without an absolute majority with the left-wing alliance unexpectedly winning first place, raising investor concerns about public finances.

BNP Paribas CEO Jean-Laurent Bonafé said: "It is very difficult to know who will be the prime minister, the finance minister, etc., but it is not difficult to realize that this country ultimately needs more discipline regarding public spending."

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



فرنسا بحاجة للحد من الإنفاق العام

حذّر مصرف بي. إن. بي باريبا، أكبر بنك في فرنسا، من أنه سيتعين على الحكومة الحد من الإنفاق العام أياً كان من سيتولى رئاسة الوزراء وسط اضطرابات سياسية بعد انتخابات برلمانية مبكرة.

وتمخضت الانتخابات، التي دعا إليها الرئيس إيمانويل ماكرون، عن برلمان بلا أغلبية مطلقة مع فوز التحالف اليساري بالمركز الأول بشكل غير متوقع، مما أثار قلق المستثمرين حيال المالية العام.

وقال الرئيس التنفيذي لبنك بي. إن. بي باريبا، جون-لوران بونافيه، إنه من الصعب للغاية أن نعرف من سيكون رئيس الوزراء ووزير المالية وما إلى ذلك لكن ليس من الصعب أن ندرك أن هذا البلد يحتاج في نهاية المطاف إلى المزيد من الانضباط فيما يتعلق بالإنفاق العام.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

Business Activity in the Eurozone Is Slowing Sharply

The Eurozone economy slowed sharply due to weaker-than-expected growth in services and deep declines in manufacturing.

The S&P Global Eurozone Purchasing Managers' Survey showed that business activity almost stopped this month, with its composite index falling to a five-month low of 50.1, just above the 50 mark separating growth from contraction.

The reading was weaker than forecasts of economists polled by "Reuters", who had expected a slight rise from 50.9 last month to 51.1. The data showed the contrast between declining manufacturing and growth in the larger services sector persisted. The manufacturing index fell from 45.8 to 45.6, while the services index fell from 52.8 to 51.9.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



النشاط التجاري في منطقة اليورو يتباطأ بشكل حاد

تباطأ اقتصاد منطقة اليورو بشكل حاد بسبب النمو الأضعف من المتوقع في الخدمات والانخفاضات العميقة في التصنيع.

وأظهر استطلاع «ستاندرد آند بورز غلوبال» لمديري المشتريات في منطقة اليورو، أن النشاط التجاري توقف تقريباً هذا الشهر، حيث انخفض مؤشرها المركب إلى أدنى مستوى له في خمسة أشهر عند 50.1؛ أي أعلى بقليل من علامة 50 التي تفصل بين النمو والانكماش.

وكانت القراءة أضعف من توقعات الاقتصاديين، الذين استطلعت "رويترز" آراءهم، والذين توقعوا ارتفاعاً طفيفاً من 50.9، الشهر الماضي، إلى 51.1. وأظهرت البيانات استمرار التباين بين تراجع التصنيع والنمو في قطاع الخدمات الأكبر. وانخفض مؤشر التصنيع من 45.8 إلى 45.6، بينما انخفض مؤشر الخدمات من 52.8 إلى 51.9.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

610 مليارات دولار ديون مستحقة على دول الخليج خلال 10

سنوات

وصلت قيمة أدوات الدين السيادية لدول الخليج مستحقة السداد على مدار السنوات العشر المقبلة (2024-2033) إلى 609.5 مليار دولار، توزعت بواقع 348.3 مليار دولار للسندات، و261.2 مليار دولار للصكوك، بحسب تقرير لـ "كامكو انفست".

وبلغت قيمة أجل استحقاق أدوات الدين الخاصة بالحكومات 338.5 مليار دولار، بينما بلغت قيمة تلك المستحقة على الشركات 271.2 مليار دولار. وعلى صعيد كل دولة على حدة، من المتوقع أن تشهد السعودية أكبر قيمة من أدوات الدين الثابت مستحقة السداد في السنوات العشر المقبلة (-2024 2033) بنحو 258.1 مليار دولار، تليها الإمارات بـ 180 مليار دولار، و86.6 مليار دولار لقطر، و33.9 مليار دولار لعُمان، و33.3 مليار دولار للبحرين، و18.2 مليار دولار للكويت.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

\$610 Billion in Debt Owed By Gulf States in 10 Years

The value of sovereign debt instruments of the Gulf countries due over the next ten years (2024-2033) reached \$ 609.5 billion, distributed by \$ 348.3 billion for bonds and \$ 261.2 billion for Sukuk, according to a report by "KAMCO Invest".

Government debt instruments had a maturity of \$338.5 billion, while those owed by companies amounted to \$271.2 billion. On a country-by-country basis, Saudi Arabia is expected to witness the largest value of fixed debt instruments due in the next ten years (2024-2033) with about \$ 258.1 billion, followed by the UAE with \$ 180 billion, \$ 86.6 billion for Qatar, \$ 33.9 billion for Oman, \$ 33.3 billion for Bahrain, and \$ 18.2 billion for Kuwait.

Source (Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited)

